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Gmina Solec Kujawski znalaz³a siê    
w dziesi¹tce laureatów rankingu 
Samorz¹dowy Mened¿er Regionu, 
przygotowanego przez dziennik 
gospodarczy „Puls Biznesu” i agencjê 
badawcz¹ TNS Pentor. Samorz¹dowcy 
spoœród gmin w danym województwie 
wybierali jedn¹ - w ich ocenie lidera        
w regionie. Dokonuj¹c wyboru nie mogli 
wskazaæ w³asnej gminy.

W drugim kroku poproszono gminy   
o wskazanie samorz¹dów z ich 
województwa, które s¹ liderem pod 
wzglêdem: tempa rozwoju, pozyskania 
p ieniêdzy uni jnych,  wspierania  
przedsiêbiorców dzia³aj¹cych na terenie 
danej gminy, konsolidacji spo³ecznoœci 
lokalnej. Bior¹c pod uwagê powy¿sze 
k r y t e r i a  s a m o r z ¹ d y  g m i n n e                      
w poszczególnych województwach 
wy³oni³y spoœród siebie gminy - liderów 
w województwie. To niew¹tpliwie powód 
do satysfakcji, ¿e koledzy samorz¹dowcy 

Solec
mened¿erem

Z okazji Świąt Wielkanocnych składamy 
najlepsze życzenia wszystkim Mieszkańcom. 

Niech radość ze Zmartwychwstania Pańskiego 
towarzyszy nam w codziennym życiu, 

a odradzająca się przyroda sprawi, że każdy 
dzień będzie pogodny i roześmiany.

PRZEWODNICZĄCY
RADY MIEJSKIEJ

BURMISTRZ

Sprawozdania z dzia³alnoœci burmistrza 
i biblioteki publicznej, zmiany w bud¿ecie, 
wieloletniej  prognozie  f inansowej,  
Lokalnym Programie Rewitalizacji, 
ustalenie wynagrodzenia burmistrza, 
przyjêcie programu opieki nad zwierzêtami 
oraz przyst¹pienie Solca do Zwi¹zku Miast 
Polskich by³y miêdzy innymi tematami 
poruszonymi podczas sesji rady miejskiej, 
która odby³a siê 22 marca br.

W sprawozdaniu burmistrz Teresa Substyk 
podkreœli³a, ¿e podstawowym i codziennym 
zadaniem jest bie¿¹ca kontrola dochodów         
i wydatków bud¿etowych. Sytuacja w gminach 
jest trudna. Dok³adane s¹ samorz¹dom nowe 
zadania bez zagwarantowania pieniêdzy na ich 
realizacjê. W zwi¹zku z tym konieczna jest 
kontrola tego, na co nas staæ, a czego nie mo¿na 
robiæ. Ca³y czas trwa budowa tunelu, odbywaj¹ 
siê w zwi¹zku z tym regularne spotkania           
z wykonawc¹. Z ostatnich informacji wynika, 
¿e Eurovia porozumia³a siê z PKP i pi³karskie 
Mistrzostwa Europy nie pokrzy¿uj¹ planów. 
Pocz¹tkowo istnia³a obawa, ¿e kolej nie wyrazi 
zgody na wy³¹czenia trakcji elektrycznej, by 
mo¿na by³o rozpocz¹æ budowê wiaduktu po 
drugiej stronie torowiska. Eurovia chce 
równie¿ zakoñczyæ prace w uzgodnionym 
terminie. Przedmiotem uzgodnieñ by³a 

równie¿ organizacja ruchu na czas robót. Nie 
da siê unikn¹æ powa¿nych utrudnieñ w ruchu 
drogowym w naszym mieœcie. Nadejdzie 
moment, kiedy dla ruchu bêd¹ zamkniête ulice 
Dworcowa, 23 Stycznia i 22 Lipca. Pieni¹dze 
na realizacjê inwestycji s¹ zagwarantowane, 
natomiast  to ,  kiedy rozpocznie  s iê  
finansowanie, zale¿y od Bydgoszczy, która 
musi przygotowaæ studium wykonalnoœci 
projektu, poniewa¿ nasze zadanie jest 
w³¹czone do podprojektu razem z zadaniami 
realizowanymi przez Bydgoszcz. Wniosek 
musi byæ wiêc wspólny. Nasze dane do studium 
wykonalnoœci zosta³y ju¿ dawno przekazane. 
Jak dot¹d finansujemy inwestycjê ze œrodków 
w³asnych, a moglibyœmy ju¿ korzystaæ             
z pieniêdzy unijnych.

W okresie sprawozdawczym gmina 
porozumia³a siê ze wspólnot¹ mieszkaniow¹, 
w zwi¹zku z czym w budynku przy ul. 
Bohaterów Wrzeœnia 6 bêdzie mog³o powstaæ 
szeœæ nowych mieszkañ na poddaszu. Trwaj¹ 
prace projektowe obejmuj¹ce zmianê sposobu 
u¿ytkowania poddasza. Realizowany jest tak¿e 
drugi etap Parku Przemys³owego. Prace maj¹ 
zakoñczyæ siê do koñca czerwca br. Na ten 
projekt gmina uzyska³a dofinansowanie unijne 
w wysokoœci 80 proc. Wiêcej o projektach 
zrealizowanych w naszej gminie z udzia³em 

unijnego wsparcia mo¿na przeczytaæ             
w folderze wydanym przez urz¹d miasta, 
który radni otrzymali w czasie tej sesji.

T. Substyk mówi³a o wniosku z³o¿onym 
przez gminê na rekultywacjê terenu po by³ej 
Nasycalni. Wartoœæ projektu opiewa na 30 
m l n  z ³ ,  a  m y  w n i o s k o w a l i œ m y                         
o dofinansowanie w wysokoœci 25,5 mln z³. 
Wniosek uzyska³ pozytywn¹ ocenê formaln¹ 
i merytoryczn¹. W maju powinniœmy 
wiedzieæ, czy otrzymamy dofinansowanie. 
Burmistrz przekaza³a informacje o spotkaniu 
z dyrektorami szkó³ w sprawie organizacji 
pracy placówek oœwiatowych w nowym roku 
szkolnym oraz o zleconej kontroli finansów 
szkó³. Ponadto, rozdysponowano œrodki na 
realizacjê zadañ gminy w zakresie 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 
rozwoju sportu kwalifikowanego oraz na 

Bêdziemy 
w Zwi¹zku Miast Polskich
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Dy¿ury aptek
Do 8 kwietnia - “Leœna”

(ul. Leœna 19)

9 - 15 kwietnia - “Solecka”
(ul. Powstañców 7a)

16 - 22 kwietnia - “Pod Lwem”
(ul. Leœna 12)

Dzieci z rocznika 2006, które nie rozpoczn¹ nauki w pierwszej klasie szko³y 
podstawowej, s¹ zobowi¹zane do odbycia obowi¹zkowego przygotowania 
przedszkolnego. Poniewa¿ zmieniono pierwotne za³o¿enia reformy edukacyjnej        
i w tym roku dzieci szeœcioletnie nie musz¹ iœæ do szko³y, dlatego rodzice, którzy nie 
poœl¹ swoich maluchów do szko³y, powinni pamiêtaæ o tym, ¿e ich dzieci musz¹ 
kontynuowaæ przygotowanie przedszkolne. Obowi¹zek ten ci¹¿y równie¿ na naszych 
pociechach, które urodzi³y siê w 2007 r.

Szko³a albo przygotowanie
przedszkolne

30 kwietnia  up³ywa termin 
sk³adania wniosków o przyznanie 
przez burmistrza stypendiów dla 
w y b i t n i e  u z d o l n i o n y c h  d z i e c i                  
i m³odzie¿y. Wnioski mog¹ sk³adaæ: 
nauczyciel przedmiotu, dyrektor 
szko³y, trener, kierownik klubu 
sportowego, opiekun sekcji, kierownik 
placówki kulturalno - oœwiatowej, 
p r o b o s z c z  p a r a f i i .  S z c z e g ó ³ y                  
w Referacie Edukacji - tel. 52 387 01 20.

Wnioski
o stypendia

So³ectwo Chroœna - 13.04.2012 r. godz. 18.00 (œwietlica)
So³ectwo Przy³ubie - 20.04.2012 r. godz. 18.00 (œwietlica)

Osiedle Toruñskie - 24.04.2012 r.  godz. 17.00 (Zespó³ Szkó³ ul. Tartaczna 25)
So³ectwo Kujawska - 23.04.2012 r. godz. 17.00 (œwietlica)

Osiedle Staromiejskie - 7.05.2012 r. godz. 17.00 (sala konf. UMiG)
Osiedle Leœne - 8.05.2012 r. godz. 18.00  (sala konf. UMiG)

Osiedle Robotnicze - 9.05.2012 r.  godz. 17.00  (sala konf. UMiG)
So³ectwo Otorowo - Makowiska - 16.05.2012 r.  godz. 18.30 (œwietlica)

Osiedle Rudy - 25.05.2012 r.  godz. 17.00  (œwietlica)

Terminy zebrañ mieszkañców

Stowarzyszenie Rozwoju Solca 
Kujawskiego od 1 kwietnia 2012 r. 
rozpoczê³o realizacjê projektu „Wózkiem 
przez firmê”, w którego ramach osoby 
bezrobotne  bêd¹ mog³y  uzyskaæ  
kwalifikacje i uprawnienia do obs³ugi 
wózków jezdniowych. Stowarzyszenie 
z a p r a s z a  k o b i e t y  i  m ê ¿ c z y z n ,                     
w szczególnoœci osoby powy¿ej 50. roku 
¿ycia i d³ugotrwale bezrobotne. Nabór 
potrwa do 30 kwietnia br. Ankietê 
zg³oszeniow¹ mo¿na pobraæ w siedzibie 
SRSK przy ul. Toruñskiej 8 (budynek 
Muzeum), od poniedzia³ku do pi¹tku        
w  g o d z .  8 : 0 0 - 1 6 : 0 0  l u b  n a  
www.srsk.org.com. Udzia³ w projekcie jest 
ca³kowicie bezp³atny.

Wózkiem
przez firmê

R e g i o n a l n e  C e n t r u m  
Przedsiêbiorczoœci informuje, ¿e posiada 
do wynajêcia pomieszczenie produkcyjno-
us³ugowe o powierzchni 104,50 m kw., 
wyposa¿one w niezbêdne media do 
prowadzenia dzia³alnoœci gospodarczej.

W n i o s k i  n a l e ¿ y  s k ³ a d a æ                        
w  sekretariacie (pokój nr 7) Regionalnego 
Centrum Przedsiêbiorczoœci, ul. Unii 
Europejskiej 4, lub drog¹ elektroniczn¹ na 
adres: inkubator@rcp.soleckujawski.pl

Formularz zg³oszeniowy oraz wniosek 
o przyjêcie do inkubatora znajduj¹ siê na 
s t r o n i e  i n t e r n e t o w e j  
www.rcp.soleckujawski.pl. Wnioski bêd¹ 
rozpatrywane zgodnie z regulaminem 
Inkubatora Przedsiêbiorczoœci.

Wolne
pomieszczenie

Podczas XVII Kaszubskich Spotkañ 
Akordeonowych w Koœcierzynie wziê³o 
udzia³ 39. uczniów oraz 6 zespo³ów 
kameralnych z 18. Szkó³ Muzycznych I 
stopnia województw pomorskiego, 
zachodniopomorskiego, kujawsko-
pomorskiego i mazowieckiego. 

W konkursie uczestniczyli równie¿ 
uczniowie z naszej szko³y muzycznej         
z klasy akordeonu prowadzonej przez 
Wies³awa Nowaka, dyrektora szko³y.        
W kategorii I wyró¿nienie otrzyma³ Igor 
Wysock i ,  I I  mie j sce  za j¹ ³  inny  
utalentowany uczeñ Bart³omiej Jakubik,     
a III miejsce zajê³a niezwykle uzdolniona 
Ma³gorzata Ciastoñ.

Ka¿dy ma jeszcze sznasê zostaæ 
wirtuozem, szko³a muzyczna rozpoczê³a 
bowiem zapisy na rok szkolny 2012/2013 
Zg³oszenia kandydatów w sekretariacie 
szkolnym do 30 KWIETNIA 2012 r. 
Wiêcej informacji pod numerem telefonu 
52 387 46 12 oraz na stronie internetowej 
www.psm.soleckujawski.pl.

Muzyczne
talenty

Zgodnie z wczeœniej publikowanym 
harmonogramem zmiany organizacji ruchu 
na naszych ulicach przypominamy, ¿e       
w okresie od 10 do 30 kwietnia br. 
wy³¹czony z ruchu bêdzie odcinek ul. 29 

Listopada od ul. 23 Stycznia do ul. 
Bojowników o Wolnoœæ i Demokracjê. 
Kierowców prosimy o zwracanie uwagi na 
oznakowanie i stosowanie siê do niego. 
Nadal bêd¹ nieczynne przystanki na ul. 23 
Stycznia, chocia¿ sama ulica powinna byæ 
niebawem czêœciowo przejezdna.

Uwaga
na oznakowanie
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Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z 21 sierpnia 1997 
r. o gospodarce nieruchomoœciami (Dz.U. z 2010 r, Nr 
102, poz. 651 ze zm.), burmistrz podaje do publicznej 
wiadomoœci, ¿e w siedzibie Urzêdu Miasta i Gminy           
w Solcu Kujawskim na tablicy og³oszeñ przy ul. 23 
Stycznia 7, zosta³ wywieszony wykaz nieruchomoœci do 
wydzier¿awienia. Nieruchomoœci do wydzier¿awienia 
po³o¿one s¹ w Solcu Kujawskim przy ulicach: Toruñskiej, 
23  Stycznia ,  £¹kowej ,  ¯wirki  i  Wigury -                            
z przeznaczeniem pod drobne uprawy rolne, na 
p o p r a w i e n i e  w a r u n k ó w  z a g o s p o d a r o w a n i a  
nieruchomoœci przyleg³ej oraz istniej¹cym gara¿em. 
Wykaz obejmuje te¿ nieruchomoœci przeznaczone do 
sprzeda¿y i obejmuje: nieruchomoœæ lokalow¹ po³o¿on¹ 
w Solcu Kujawskim przy ulicy H. Sienkiewicza 2/5 oraz 
nieruchomoœæ gruntow¹ zabudowan¹, po³o¿on¹ w Solcu 
Kujawskim przy ul. Unii Europejskiej 8, stanowi¹c¹ 

2
dzia³kê nr 1049/14 o pow.15153m , przeznaczon¹ do 
bezprzetargowego zbycia na rzecz dotychczasowego 
dzier¿awcy.

Do dzier¿awy
i sprzeda¿y

S¹ chêtni  przedsiêbiorcy na 
dzier¿awienie terenów w Parku 
Przemys³owym II. Wygl¹da na to, ¿e 
rozbudowa strefy przemys³owej by³a 
dobrym pomys³em. Na zdjêciu umowê 
podpisuj¹ burmistrz Teresa Substyk        
i Micha³ £awicki prezes firmy Axpharm. 
Wczeœniej podpisano umowê miêdzy 
innymi z firm¹ TIM Rolety, któr¹ 
reprezentowa³ Piotr Ka³u¿ny, prezes 
z a r z ¹ d u .  R o z b u d o w a  P a r k u  

W Regionalnym Centrum przedsiêbiorczoœci odby³o siê posiedzenie Komisji 
Polityki Regionalnej, Rozwoju Województwa i Infrastruktury Sejmiku 
Województwa Kujawsko  Pomorskiego. Jednym z poruszonych tematów by³o 
omówienie zaawansowania realizacji projektu Szybkiej Kolei Metropolitalnej BiT - 
City. 

realizowany przez nasz¹ gminê. Pozosta³e 
zadania w ramach naszego podprojektu s¹ 
daleko w tyle, a z³o¿enie wniosku 
aplikacyjnego do Centrum Unijnych 
P r o j e k t ó w  T r a n s p o r t o w y c h ,  
u m o ¿ l i w i a j ¹ c e g o  r o z p o c z ê c i e  
finansowania ze œrodków unijnych, 
planowane jest dopiero na grudzieñ 2012 r. 
Teresa Substyk,  burmistrz  Solca 
Kujawskiego, obecna na posiedzeniu 
komisji, zwróci³a uwagê, ¿e termin 
z³o¿enia wniosku jest zbyt odleg³y. Naszej 
gminie zale¿y na jak najszybszym 
rozpoczêciu finansowania z pieniêdzy 
unijnych, gdy¿ zakoñczenie inwestycji     
w Solcu planowane jest ju¿ na koniec 2012 
r. Tak póŸne rozpoczêcie finansowania 

Solec i nasza inwestycja  budowa 
wiaduktu kolejowego, znajduje siê            
w podprojekcie obejmuj¹cym budowê 
wiaduktów i przystanków dla BiT - City, 
którego g³ównym beneficjentem jest 
Bydgoszcz. W jego ramach powstan¹ 
przystanki Bydgoszcz B³onie i Trzciniec, 
bêdzie rozbudowany wêze³ zachodni (ul. 
G r u n w a l d z k a )  w  B y d g o s z c z y ,  
przebudowany wiadukt w Cierpicach oraz 
powstanie przystanek w Cierpicach            
i oczywiœcie bezkolizyjny przejazd pod 
torami w naszym mieœcie. Wszystkie 
przedsiêwziêcia z tego podprojektu bêd¹ 
kosztowaæ 106 mln z³, z czego na soleck¹ 
czêœæ przypada 37 mln z³. Okazuje siê, ¿e 
najbardziej zaawansowany jest projekt 

mo¿e wymusiæ wstrzymanie prac 
inwestycyjnych przy wiadukcie.

Pozostali prelegenci przedstawili 
cz³onkom komisji stan zaawansowania 
realizacji podprojektów tj. budowy trasy 
tramwajowej do Fordonu, zakupu taboru  
i rewitalizacja linii kolejowej Bydgoszcz  
Toruñ, stworzenie systemu informacji 
pasa¿erskiej wraz z wprowadzeniem 
biletu metropolitalnego, a tak¿e 
i n t e g r a c j a  s y s t e m u  t r a n s p o r t u  
p u b l i c z n e g o  w  T o r u n i u .  L i n i a  
tramwajowa do Fordonu bêdzie liczy³a 
9,5 km, na wêŸle przy dworcu Bydgoszcz 
W s c h ó d  p o w s t a n i e  e s t a k a d a  
przebiegaj¹ca nad przystankiem 
kolejowym i 13 par przystanków 
tramwajowych na trasie. Ca³oœæ prac ma 
zakoñczyæ siê w 2014 r. Je¿eli chodzi       
o projekt toruñski, bêdzie on warty 319 
mln z³ i ma zostaæ zmodernizowanych 27 
par przystanków.

Podczas  posiedzenia  komisj i  
przewodnicz¹ca sejmiku naszego 
w o j e w ó d z t w a  D o r o t a  J a k u t a ,  
przewodnicz¹ca komisji  Silvana 
Oczkowska oraz cz³onek komisji 
Krystian £uczak pogratulowali wyboru 
burmistrz T. Substyk.

Komisja sejmiku w Solcu

Przemys³owego jest wspó³finansowana  
z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego wojwództwa 
kujawsko - pomorskiego.

Bêd¹ kolejne
umowy

Zapraszamy przysz³ych 
pierwszoklasistów wraz z rodzicami 
na 20 kwietnia br. na godz. 16.30 

do Szko³y Podstawowej nr 4 
(ul. S³owackiego) na “Drzwi Otwarte”.

Dzieci bêd¹ mog³y poznaæ szko³ê, 
wybraæ siê w komputerow¹ podró¿, 

poæwiczyæ umys³, stworzyæ wielki obraz, 
poæwiczyæ na sali gimnastycznej.
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dzia³ania na rzecz dzieci i m³odzie¿y, osób 
niepe³nosprawnych,  rodzin  ubogich                 
i zagro¿onych wykluczeniem spo³ecznym,     
w tym na letni wypoczynek.

Burmistrz uczestniczy³a w walnych 
z g r o m a d z e n i a c h  S p ó ³ k i  W o d n e j  
„ K a p u œ c i s k a ” ,  K o m u n a l n e g o  
przedsiêbiorstwa Energetyki Cieplnej, których 
udzia³owcem jest nasza gmina oraz                
w konwencie burmistrzów. Konwent by³        
w ca³oœci poœwiêcony sprawom oœwiaty           
i finansów, natomiast na walnym spó³ki 
wodnej dyskutowano o planach przejêcia 
oczyszczalni przez bydgoskie wodoci¹gi. Jak 
zapewni³a T. Substyk, gmina bêdzie zabiegaæ  
o interesy mieszkañców Solca. Podczas 
posiedzenia zespo³u „Bezpieczna gmina” 
oceniono stan bezpieczeñstwa w minionym 
roku. Ze statystyk wynika, i¿ w 2011 r. 
stwierdzono 348 przestêpstw, a wykrywalnoœæ 
wynios³a prawie 80 proc.

Wiceprzewodnicz¹ca rady Alicja ¯aguñ 
odnios³a siê do informacji dotycz¹cej 
og³oszonych przez gminê konkursów:              
- Po przeanalizowaniu konkursów od 2007 r. 
widaæ, ¿e s¹ og³aszane na realizacje tych 
samych zadañ. Zamyka to drogê do 
dofinansowania innym organizacjom, 
maj¹cym w zakresie swojego dzia³ania kulturê 
i sztukê, ochronê dóbr kultury, promocjê 
zatrudnienia, ochronê zwierz¹t i dziedzictwa 
przyrodniczego. Barbara Bia³kowska, 
pe³nomocnik burmistrza, wyjaœni³a, ¿e na 
dzia³ania og³aszane w konkursach jest 
najwiêksze zainteresowanie. Doda³a tak¿e, i¿ 
konkursy mog¹ byæ og³aszana przez gminê 
równie¿ na wniosek zainteresowanej 
organizacji pozarz¹dowej.

Mówi¹c o dzia³alnoœci biblioteki              
w minionym roku, Iwona Lichocka, dyrektor 
placówki podkreœli³a, ¿e dziêki rewitalizacji 
obiektu, w którym obecnie jest biblioteka          
i utworzeniu Centrum Aktywnoœci i Edukacji 
znacznie wzros³a liczba osób korzystaj¹cych  
w us³ug centrum. W 2011 r. liczba 
zarejestrowanych czytelników wynosi³a 1990. 
Wœród doros³ych najliczniej reprezentowana 
jest grupa czytelników w przedziale 
wiekowym od 25 do 44 lat.

Zmiany w bud¿ecie i wieloletniej 
prognozie finansowej omówi³a Alina 
Kowalska, skarbnik gminy. Po uchwaleniu 
zmian bud¿et po stronie dochodów ma 
osi¹gn¹æ kwotê 80,27 mln z³, a wydatki maja 
byæ wy¿sze o 12 mln z³.

Rada podjê³a uchwa³ê zmieniaj¹c¹ 
L o k a l n y  P r o g r a m  R e w i t a l i z a c j i .  
Zaproponowane zmiany dotycz¹ rozbudowy 
Soleckiego Centrum Kultury. W poprzedniej 
wersji programu inwestycja by³a podzielona 
na dwa etapy. Odrêbna realizacja nie 
gwarantuje  osi¹gniêcia  wskaŸników 
za³o¿onych w LPR st¹d konieczna zmiana. 
Je¿eli chodzi o zakres prac, to pozostan¹ one 
bez zmian. Poza tym, zaktualizowano koszty 
ca³kowite i Ÿród³a finansowania dwóch innych 
projektów zrealizowanych w ramach 

programu tj. stworzenia strefy rekreacji          
w parku miejskim oraz adaptacji budynku po 
by³ej hali targowej na Centrum Aktywnoœci      
i Edukacji.

Kolejna uchwa³a dotyczy³a ustalenia 
wynagrodzenia burmistrza. Radni przyjêli 
zaproponowan¹ wysokoœæ poszczególnych 
sk³adników pensji tj. 5200 wynagrodzenia 
zasadniczego, 1800 z³ dodatku funkcyjnego, 
2450 z³ dodatku specjalnego i 1040 z³ dodatku 
za d³ugoletnia pracê, czyli ³¹cznie 10490 z³ 
brutto. Wynagrodzenie to jest ustalone do 
koñca obecnej kadencji samorz¹du.

Radni przyjêli te¿ program opieki nad 
bezdomnymi zwierzêtami oraz zapobiegania 
bezdomnoœci zwierz¹t. Program reguluje 
zasady opieki nad zwierzêtami. Do 
podstawowych zadañ wynikaj¹cych                
z przyjêtego dokumentu nale¿¹: zapewnienie 
opieki bezdomnym zwierzêtom z terenu gminy 
oraz poszukiwanie nowych w³aœcicieli dla 
zwierz¹t; ograniczanie populacji bezdomnych 
zwierz¹t poprzez usypianie œlepych miotów, 
sterylizacjê lub kastracjê psów, kotów, w tym 
kotów wolno ¿yj¹cych; sprawowanie opieki 
nad kotami wolno ¿yj¹cymi przy wspó³pracy   
z organizacjami, których statutowym celem 
dzia³ania jest ochrona zwierz¹t. Program 
pozytywnie zaopiniowa³y ko³a ³owieckie oraz 
powiatowy lekarz weterynarii, a na jego 
realizacjê w 2012 r. przeznaczono 90 tys. z³.

Zanim odby³o siê g³osowanie, szereg uwag 
d o  p r o j e k t u  z g ³ o s i ³ a  A .  ¯ a g u ñ ,  
wiceprzewodnicz¹ca rady. Podkreœli³a, ¿e tak, 
jak w innych gminach powinien on byæ 
uchwalany pod koniec ka¿dego roku, a projekt 
zanim zostanie skierowany do konsultacji 
zewnêtrznych, powinien byæ przedstawiony 
radnym, którzy po zapoznaniu siê z jego treœci¹ 
mog¹ wnieœæ poprawki do poszczególnych 
zapisów. Po przedstawieniu poprawek przez 
radn¹, rada zdecydowa³a, ¿e obecny projekt 
bêdzie g³osowany w kszta³cie, w jakim zosta³ 
ju¿ zaopiniowany, a proponowane zmiany 
mog¹ zostaæ wprowadzone przy tworzeniu 
programu na 2013 r.

Rada podjê³a dwie uchwa³y zaliczaj¹c 
nowe drogi do dróg gminnych i zmieniaj¹c 
przebieg niektórych z nich. Chodzi o nowe 
drogi na odcinku od ul. Toruñskiej do ul. 
Sportowej oraz od ul. Kujawskiej do ul. 
Tartacznej (zaliczenie do kategorii dróg 
gminnych) oraz przed³u¿enie ul. ks. Piotra 
Skargi do ul. 22 Lipca i fragment ul. 
Kujawskiej od nowowybudowanej tzw. drogi 
objazdowej od przejazdu klejowego do 
istniej¹cej ul. Kujawskiej (zmiana przebiegu 
dotychczasowych ulic).

W kolejnym g³osowaniu podjêto decyzjê  
o przyst¹pieniu naszej gminy do Zwi¹zku 
Miast Polskich. Propozycjê tak¹ z³o¿y³ 
Ryszard Grobelny,  prezes zwi¹zku,                  
a jednoczeœnie prezydent Poznania.  
Propozycja ma na celu mobilizacjê 
samorz¹dów i poparcie akcji ZMP w obronie 
finansów miast. Dodatkowe zadania 
nak³adane na  samorz¹dy powoduj¹  
ograniczenie ich mo¿liwoœci inwestycyjnych. 
Je¿eli zwi¹zek bêdzie reprezentowa³ jak 

najwiêksz¹ liczbê polskich miast, jego g³os 
bêdzie mocniejszy i szanse powodzenia 
podjêtych dzia³añ w obronie samorz¹dów, 
tak¿e interesów naszej spo³ecznoœci, bêd¹ 
wiêksze. Roczny koszt przynale¿noœci do 
ZMP wynosi 25 groszy od mieszkañca tj. 4 tys. 
z³. W zwi¹zku ze œmierci¹ burmistrza 
Antoniego Nawrockiego, nale¿a³o wybraæ 
nowego delegata gminy do Zwi¹zku Miast 
Nadwiœlañskich. Zosta³a nim burmistrz          
T. Substyk.

W ramach interpelacji radni zwrócili 
uwagê na nastêpuj¹ce sprawy: koniecznoœæ 
postawienia koszy na przystankach 
autobusowych i naprawy drogi do Chroœny 
( B a r b a r a  D o l i ñ s k a ) ;  u m o ¿ l i w i e n i a  
wczeœniejszej rejestracji telefonicznej do 
lekarza, nie tylko na dany dzieñ, co u³atwi³oby 
dostêpnoœæ osobom pracuj¹cym (Alina 
Faleñczyk); zagospodarowanie pomieszczeñ 
w budynku przy ul. 29 Listopada 2 na cele 
mieszkaniowe i mo¿liwoœæ skorzystania          
z bezp³atnych porad prawnika (El¿bieta 
Murawska); wyrównanie ul. Sosnowej i termin 
wykonania nowej nawierzchni, ukrócenie 
„ w y œ c i g ó w ”  s a m o c h o d o w y c h                           
i motocyklowych po soleckich ulicach, 
uporz¹dkowanie  dz ik ich  wysypisk ,  
szczególnie przy dawnym sklepie GS-u          
w Otorowie oraz po by³ym Jubilacie, 
ewentualne podwy¿ki cen za wodê i œcieki 
(Micha³ Kuligowski); wymiana z³ej jakoœci 
asfaltu na odcinku ul. Garbary przy torach 
k o l e j o w y c h ,  z a a w a n s o w a n i e  p r a c  
modernizacyjnych SCK, wczeœniejsze 
informowanie o zmianach organizacji ruchu    
w zwi¹zku z prowadzonymi remontami (Alicja 
¯aguñ).

Odpowiedzi na pytania radnych udzieli³y 
B. Bia³kowska i T. Substyk. W miarê 
mo¿liwoœci kosze na przystankach bêd¹ 
ustawiane, jednak gmina bardzo ostro¿nie 
podchodzi do ustawiania koszy ulicznych, 
poniewa¿ trafiaj¹ tam natychmiast ca³e worki 
ze œmieciami z posesji, których w³aœciciele nie 
maj¹ zawartych umów na odpowiednio czêsty 
wywóz œmieci. Odbywaj¹ siê wiosenne 
przegl¹dy dróg gruntowych i tam, gdzie jest to 
niezbêdne równanie bêdzie wykonywane, ale 
gminy nie staæ na czêste równanie. Planuje siê 
równie¿ wykonanie nawierzchni na ul. 
Sosnowej, jednak bez udzia³u dotacji               
z Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych nie bêdzie to mo¿liwe. Zmiana 
sposobu rejestracji pacjentów bêdzie 
przedmiotem kwietniowego posiedzenia Rady 
Spo³ecznej przychodni zdrowia, natomiast 
jedno z mieszkañ przy ul. 29 Listopada bêdzie 
zasiedlone na czas okreœlony. Docelowo gmina 
nie planuje umieszczania w nich lokatorów na 
sta³e, gdy¿ docelowo obiekt ten jest 
rezerwowany pod rozbudowê urzêdu. Gminna 
zatrudnia radcê prawnego, ale nie udziela on 
porad dla mieszkañców. Swego czasu 
Stowarzyszenie Rozwoju Solca Kujawskiego 
otrzyma³o dofinansowanie na prowadzenie 
bezp³atnych porad prawnych. Je¿eli ponownie 
bêdzie realizowany taki projekt mieszkañcy 
zostan¹ o takiej mo¿liwoœci poinformowani. 
Na sprawê ulicznych wyœcigów urz¹d zwróci 
siê do policji o czêstsze kontrole. Problem       
z dzikimi wysypiskami zniknie najpewniej po 
wprowadzeniu tzw. podatku œmieciowego, 
jednak œmieci, o których mówi³ radny znajduj¹ 
siê na prywatnych terenach, a to w³aœciciele s¹ 

XVIII SESJA RM
Bêdziemy 

w Zwi¹zku Miast Polskich
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wœród gmin zas³uguj¹cych na miano 
mened¿era regionu wskazali Solec 
Kujawski.

Tytu³ Samorz¹dowego Menad¿era 
Regionu przyznano po raz pierwszy. 
Dotychczas wyró¿niano firmy - Filary 
Polskiej Gospodarki. Jak powiedzia³ 
podczas gali w Sopocie, przedstawiciel 
„Pulsu Biznesu” red. Wojciech Kowalczuk 
to w³aœnie od samorz¹dów zale¿y jak 
wygl¹da nasz kraj i jak siê w nim ¿yje: 
Organizatorzy konkursu Filary Polskiej 
Gospodarki, w którym przyznaje siê tytu³y 
najprê¿niejszym firmom z regionu uznali, 
¿e to w³aœnie samorz¹dy powinny typowaæ 
firmy - laureatów. Kolejn¹ zmian¹            
w rankingu by³o w³¹czenie do oceny 
poszczególnych samorz¹dów. Gminy 
wskazywa³y samorz¹dy zas³uguj¹ce ich 
zdaniem na tytu³ mened¿erów regionu. 
Przedstawiciele najlepszej dziesi¹tki        
w województwie odebrali wyró¿nienia. 
Najpierw jednak statuetki odebrali liderzy 
wœród firm. Z naszego regionu byli to 

miêdzy innymi w³oc³awski Anwil             
i bydgoska Pesa.

Zanim nast¹pi³ moment wrêczenia 
nagród i wyró¿nieñ, uczestnicy wziêli 
udzia³ w panelu dyskusyjnym, w którym 
rozmawiano o sytuacji samorz¹dów. 
Dyskutowano g³ównie o gminnych 
finansach. Wiele uwagi poœwiêcono 
partnerstwu publiczno - prywatnemu. 
S a m o r z ¹ d o w c y  p o d k r e œ l a l i  
n i e d o s k o n a ³ o œ c i  p r z e p i s ó w ,  
utrudniaj¹cych podjêcie wspó³pracy 
sektora publicznego z biznesem. 
Pokazywali przyk³ady determinacji 
niektórych samorz¹dów i k³opoty, które 
towarzyszy³y wspó³pracy w ramach PPP, 
szczególnie ze strony instytucji  
k o n t r o l n y c h .  S t ¹ d  p o w s z e c h n e  
oczekiwanie na zmiany w przepisach 
reguluj¹cych wspó³pracê jednostek 
samorz¹du terytorialnego z firmami przy 
wspólnej realizacji gminnych zadañ. 
P o k a z a n o  r ó w n i e ¿  p r z y k ³ a d y  
województw, które w³aœnie w ramach 
tak iego  par tne rs twa  zbudowa³y  
szerokopasmowe sieci internetowe.

Dyplom dla Samorz¹dowego Mened¿era Regionu odebra³a burmistrz Teresa 
Substyk (stoi w œrodku).

Dokoñczenie ze str. 1

Solec mened¿erem

W ramach wspó³pracy z Kujawsko-Pomorskim Zwi¹zkiem Pracodawców                  
i Przedsiêbiorców w Regionalnym Centrum Przedsiêbiorczoœci w Solcu Kujawskim 
dzia³a Punkt Konsultacyjny. Punkt Konsultacyjny czynny bêdzie zawsze w ka¿d¹ trzeci¹ 
œrodê robocz¹ miesi¹ca w godzinach od 9.00 do 13.00 w sali konferencyjnej RCP przy 
ul. Unii Europejskiej 4 w Solcu Kujawskim.  Oferta Punktu Konsultacyjnego zapewnia 
kompleksow¹ obs³ugê potrzeb biznesowych klienta. W jednym miejscu mo¿na pozyskaæ 
informacjê i doradztwo w najwa¿niejszych obszarach funkcjonowania planowanej lub 
ju¿ funkcjonuj¹cej firmy. Us³ugi informacyjne realizowane s¹ bezp³atnie natomiast 
us³ugi doradcze s¹ czêœciowo odp³atne dla klienta (10% kosztów us³ugi, tj. 10 z³ za 
godzinê doradztwa, pozosta³e 90% kosztów Zwi¹zek finansuje z dotacji pozyskanej na 
realizacjê zadañ Punktu Konsultacyjnego).

Poinformuj¹ i doradz¹

Centrum Aktywności

 i Edukacji - Biblioteka 

Publiczna 

zaprasza na spotkanie 

z

OLGĄ RUDNICKĄ

autorką książek: 

„Martwe Jezioro”,

„Czy ten rudy kot 

to pies?”,

 „Zacisze 13”,

 „Zacisze 13.Powrót”, 

„Lilith”, „Natalii 5”

13 kwietnia 2012 r. 

(piątek), o godz.16.30 

zobowi¹zani do dbanie o czystoœæ na swoich 
nieruchomoœciach. Gmina jednak najpierw 
sprz¹ta swoje tereny. Interwencjê dotycz¹c¹ 
odcinka jezdni przy torach, na którym w czasie 
upalnych dni topi siê asfalt ponownie zg³osimy 
Zarz¹dowi Dróg Wojewódzkich. Poprzednia 
odpowiedŸ by³a odmowna ze wzglêdu na brak 
œrodków, fragment jezdni posypano jedynie 
piaskiem. Informacje o zmianach organizacji 
ruchu bêd¹ w miarê mo¿liwoœci przekazywane 
z wyprzedzeniem. Nie zawsze mo¿na to 
zrobiæ .  Modernizacja  SCK zak³ada 
powiêkszenie powierzchni u¿ytkowej              
i przebudowê wszystkich instalacji wewn¹trz 
obiektu. Obecnie trwa powiêkszanie galerii      
i rozbudowa zaplecza gastronomicznego. 
Informacje medialne o drastycznych 
podwy¿kach cen wody i œcieków nie dotycz¹ 
Solca, o czym poinformowa³ Jan Gapski, 
prezes Zak³adu Gospodarki Komunalnej. 
Temat ten w naszej gminie jest uregulowany,   
a taryfy ustalane s¹ zawsze raz w roku.

Na zakoñczenie burmistrz poinformowa³a 
radnych o decyzjach kadrowych. Od 1 
kwietnia zastêpc¹ burmistrza jest Barbara 
Bia³kowska, dotychczasowy pe³nomocnik       
i dyrektor Wydzia³u Utrzymania Miasta, 
natomiast pe³nomocnikiem burmistrza ds. 
inwestycji - Krystyna Mikulska, dyrektor 
Wydzia ³u  Inwes tyc j i  i  P lanowania  
Przestrzennego. T. Substyk prezentuj¹c obie 
p a n i e  p o d k r e œ l i ³ a  i c h  w y j ¹ t k o w e  
zaanga¿owanie w pracy,  fachowoœæ                 
i doœwiadczenie zawodowe. To miêdzy innymi 
d z i ê k i  o b u  p a n i o m ,  o r a z  i c h  
wspó³pracownikom, mo¿liwe by³o pozyskanie 
70 milionów dotacji z funduszy unijnych.       
B. Bia³kowska przygotowywa³a i nadzorowa³a 
realizacjê projektów spo³ecznych, natomiast 
K. Mikulska  inwestycji budowlanych.

Szczegó³owy protokó³ z ka¿dej sesji jest 
dostêpny w Biurze Rady oraz na stronie 
B i u l e t y n u  I n f o r m a c j i  P u b l i c z n e j :  
www.bip.soleckujawski.pl.
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Po raz drugi Grupa teatralna Szlaban 
SCK zaprasza do poczekalni soleckiej 
przychodni (ul Powstañców 7a) na 
prezentacjê pod nazw¹ PPP, czyli 
Przychodnia - Poezja - Pruss, tym razem 
na 11 kwietnia br. o godz. 20.00.

Premiera PPP mia³a miejsce 27 marca  
w Miêdzynarodowy Dzieñ Teatru             
i zgromadzi³a komplet publicznoœci (52 
osoby). To oryginalne spotkanie z tekstami 
bydgoskiego poety i satyryka w niczym nie 
przypomina typowego wieczoru poezji. To 
forma teatralnego przedstawienia              
w miejscu, gdzie na co dzieñ ró¿ne tocz¹ siê 
Polaków rozmowy, nie tylko o zdrowiu       
i lecznictwie. Zdzis³awowi Prussowi 
spektakl bardzo siê podoba³ - chwali³ 

S o l e c k i e  C e n t r u m  K u l t u r y  
p r z y g o t o w u j e  w  g o œ c i n n y c h  
p o m i e s z c z e n i a c h  M u z e u m  S o l c a  
niecodzienn¹ i nad wyraz interesuj¹ca 
w y s t a w ê  r z e Ÿ b y  J A N A  
MAKOWIECKIEGO. Otwarcie bêdzie 
mia³o miejsce 19 kwietnia o godz.17.00.

Jan Makowiecki (ur. 1945, miejscowoœæ 
Grzeczna Panna ko³o Szubina) do 1993 r. 
pracowa³ w zawodzie œlusarza. PóŸniej      
w zwi¹zku z pojawieniem siê nieuleczalnej 
choroby wzroku przeszed³ na rentê. Maj¹c 
wiele wolnego czasu, w 1999 r. zacz¹³ 
rzeŸbiæ w drewnie. Pocz¹tkowo rzeŸbi³ 
formy ptaków, nastêpnie powsta³a szopka 
bo¿onarodzeniowa oraz nagrodzona 
pierwszym miejscem w konkursie literacko 
- plastycznym rzeŸba Sêdziwoja Pa³uki.    
W jego dorobku artystycznym s¹ równie¿ 
prace o tematyce sakralnej i œwieckiej, 
p³askorzeŸby oraz dzie³a przestrzenne, za 
które niejednokrotnie otrzymywa³ nagrody  
i wyró¿nienia. Wielokrotnie wystawia³ 
indywidualnie i uczestniczy³ w wystawach 
zbiorowych. Jest cz³onkiem Szubiñskiej 
Grupy Plastyków Plama's.

Zapraszamy do zaczarowanego œwiata 
pana Jana!

OKR po raz 57.
Martyna Majewska z Zespo³u Szkó³ 

Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych bêdzie 
reprezentowa³a Solec Kujawski na 
R e j o n o w y c h  E l i m i n a c j a c h  5 7 .  
O g ó l n o p o l s k i e g o  K o n k u r s u  
Recytatorskiego, które odbêd¹ siê 14 i 15 
kwietnia w Bydgoszczy. Zadecydowa³o o 
tym jury soleckich eliminacji pod 
przewodnictwem Barbary Sobotki             
z Wojewódzkiego Oœrodka Kultury           
w Bydgoszczy. Przes³uchania mia³y 
miejsce 26 marca, a wziê³y w nim udzia³ 
cztery recytatorki.

S³odki wystêp
Piosenkarze - amatorzy Soleckiego 

Centrum Kultury  cz³onkowie grupy 
wokalnej „I co dalej” zaprezentowali siê     
i wzbogacili program tegorocznego 
Jarmarku Regionalnego i Dnia Czekolady 
w bydgoskiej galerii handlowej Drukarnia. 
G³ównym organizatorem imprezy 29 
marca br. pod has³em £¹czymy pokolenia 
na s³odko by³o Stowarzyszenie im. Sue 
Ryder, znane mieszkañcom regionu            
z dzia³alnoœci na rzecz ludzi starszych oraz 
przewlekle chorych. Pod szyldem SCK na 
czekoladowej estradzie wyst¹pili: Marta 

Smoliñska, Sara Kubacka, Karolina 
Og³oza, Tomasz Lewandowski, Bartosz 
Pelikant.

Wielkanocne zwyciêstwo seniorów
Gminny Oœrodek Kultury w Dobrczu 

zorganizowa³ coroczny konkurs plastyczny 
Palmy i Pisanki Wielkanocne' 2012. Nasi 
soleccy seniorzy, dzia³aj¹cy w ramach 
projektu Dodaæ ¿ycia do lat na spotkaniu 12 
marca projektowali i wykonywali 
w ³ a s n o r ê c z n i e  w ³ a œ n i e  p i s a n k i                     
i wielkanocne palmy, które zosta³y wys³ane 
na ten regionalny konkurs. I odnieœli 
sukces. I tak, Jadwiga Czajkowska zdoby³a 
pierwsze miejsce za pisankê zrobion¹ 
metod¹ tradycyjn¹ (technika batiku 
woskiem), a palma naszych seniorów 
zosta³a wyró¿niona.

Przypominamy m³odym poetom…
…¿e 15 kwietnia br. mija termin 

nadsy³ania wierszy na Powiatowy Konkurs 
Poetycki dla dzieci i m³odzie¿y pod has³em 
Œwiat wokó³ mnie, o Kolorowe Pióro 
M³odego Poety. Szczegó³y na stronie 
internetowej Soleckiego Centrum Kultury: 
www. sck-solec.com (informacje i 
zg³oszenia w sekretariacie SCK, tel. 52 387 
9810).

POGODNYCH I KOLOROWYCH ŚWIĄT WIELKANOCNYCH
życzą

REGINA OSIŃSKA
Dyrektor 

Soleckiego Centrum Kultury 
z gronem współpracowników

W skrócie

wykonanie, pomys³ inscenizacyjny            
i wybór wierszy, a zamiast kwiatów 
autorzy zdarzenia otrzymali od niego 
najnowsze tomiki Rozk³ad jazdy ,  
o c z y w i œ c i e  z  d e d y k a c j ¹                                

i podziêkowaniami. Opiniê autora 
podzieli³a publicznoœæ i dziennikarze 
regionalnych mediów w prasowych 
wypowiedziach. PPP przygotowali: Anna 
Su³kowska, Joanna Franciszkowska, Julita 
£obocka, Zuzanna Pikulik, Micha³ Malok  
i Piotr Szymañski. A ¿e premiera               
w przychodni rozpoczê³a jubileuszowy 15. 
rok istnienia Szlabanu, nie oby³o siê tak¿e 
bez kwiatów od burmistrz Solca 
Kujawskiego Teresy Substyk i Barbary 
Bia³kowskiej, zastêpcy burmistrza.

Fot. Jaros³aw Pruss

Zaczarowany
œwiat

Na bis w przychodni
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Oœrodek Sportu i Rekreacji

Godziny otwarcia Parku Wodnego 
w okresie Wielkanocy:

30 00 
7 kwietnia (sobota)  7  - 14

00(ostatnie wejœcie o godz. 13 )
8 kwietnia (niedziela)  nieczynne

30 30 9 -10 kwietnia (poniedzia³ek-wtorek)  7  -21

Solecki Oœrodek Sportu i Rekreacji 
"...w dowód uznania aktywnego 
u c z e s t n i c t w a  w  p r o j e k t a c h  
edukacyjnych Polskiego Klubu 
Infrastruktury Sportowej, które maj¹ 
n a  ce l u  p o s z e r z a n i e  w i e d z y                      
i podnoszenie kwalifikacji w zakresie 
i n f r a s t r u k t u r y  s p o r t o w o  -  
rekreacyjnej." otrzyma³ honorowy 
medal przyznany przez PKIS. Tym 
samym nasz oœrodek znalaz³ siê            
w gronie szesnastu uhonorowanych 
firm i instytucji z ca³ego kraju. Medal 
odebra³ Zbigniew Wawrzyniak, 
d y r e k t o r  O S i R - u  p o d c z a s  
O g ó l n o p o l s k i e g o  K o n g r e s u  
I n f r a s t r u k t u r y  S p o r t o w e j                     
w Centralnym Oœrodku Sportu w Spale 
28 marca br.

Medal
dla OSiR-u

W hali sportowej w Kamieniu 
Krajeñskim rozegrano pierwsz¹ rundê 
eliminacji do Igrzysk Olimpijskich 
Sportowców wiejskich Tuchola Londyn 
2012 w tenisie sto³owym. By³ to jeden        
z oœmiu turniejów pierwszej rundy, gdzie 
obok solecczan zagrali reprezentanci gmin: 
Kamieñ Krajeñski, Osielsko, Gruta              
i Gostycyn. Ka¿dy zespó³ móg³ liczyæ a¿ 24 
osoby (po 3 w ka¿dej z 8 kategorii), nasze 
miasto reprezentowa³o 19 osób. Spoœród 

tej grupy do drugiej i ostatniej rundy 
eliminacji awansowa³o 11 tenisistów: 
Dominika Bujak, Adrian Lipiñski, 
Kinga Boczkaja, Monika Jab³oñska, 
Szymon Paliwoda, Krystian Piórkowski, 
Marcin Wojtecki, Ewa Soko³owska, 
Joanna Gabrychowicz  Cieciurska, 
Daniel Szczepañski i  Waldemar 
Ostrowski. 13 maja br. czeka ich turniej    
w Gniewkowie, gdzie czo³owe czwórki 
awansuj¹ ju¿ do czerwcowych igrzysk.      
Z kolei nie powiod³o siê naszym 
koszykarzom. Nie dali rady w turnieju 
bara¿owym. Przegrali wszystkie mecze      
i nie zakwalifikowali siê do igrzysk           
w Tucholi. 

Koszykarze
odpadli

W dorocznym turnieju “Pluszowego misia” dla uczniów SP 4 rywalizacjê wygrali 
uczniowie kl. II B i III E. Pierwszaki, w tym tak¿e szeœciolatki, bra³y udzia³ w turnieju 
po raz pierwszy i nie rywalizowa³y na punkty. Najlepiej wypad³y kl. IC i I B.

PO OŒMIU KOLEJKACH
Rozpoczê³a siê runda rewan¿owa 

Soleckiej Ligi Orlika. Po ósmej kolejce 
prowadzi zespó³ ZNS przed Oldbojami          
i dru¿yn¹ Szukamy Sponsora. W klasyfikacji 
na najlepszego strzelca prowadz¹ Wojciech 
B³aszczak (Oldboje) i Pawe³ Elszyn (ZNS), 
którzy strzelili po 22 bramki. Tylko jeden gol 
mniej ma na koncie trzeci Albert Koncewicz 
(Rudy 102).

WISE£KA TRZECIA
Dobrze wypad³a solecka dru¿yna 

pi³karska Wise³ka w finale Kujawsko - 
Pomorskiej Halowej Ligi Orlika zajmuj¹c 

trzecie miejsce. Nastêpnego dnia w turnieju 
Wise³ki organizowanym na soleckiej hali 
zmêczenie da³o znaæ o sobie i Wise³ka I zajê³a 
ostatnie miejsce. Druga dru¿yna Wise³ki 
wywalczy³a czwart¹ lokatê. Turniej wygra³ 
DKS Dobre Miasto.

TENISOWA GRAND PRIX
Trzeci¹ ods³onê tegorocznego cyklu 

Grand Prix w tenisie sto³owym mo¿na znów 
uznaæ za rekordowa pod wzglêdem liczby 
uczestników. Gra³o a¿ 29 zawodników.        
W finale zawodów spotkali siê Krzysztof 
Górski (zwyciê¿y³) i Krzystof Markiewicz (II 
miejsce), trzeci by³ Józef Wojciechowski, 

k t ó r y  p o k o n a ³  K a m i l a  P a t e r a .                      
W klasyfikacji generalnej prowadzi 
Miros³aw Wernerowicz (181 punktów), 
drugi jest K. Markiewicz (180 pkt.), a trzeci 
K. Górski, który bra³ udzia³ w dwóch 
turniejach (130 pkt.).

PI£KARSKIE PI¥TKI
W drugiej po³owie kwietnia odbêda siê 

mistrzostwa Solca i powiatu pi¹tek 
pi³karskich dziewcz¹t. Uczennice szkó³ 
podstawowych bêd¹ rywalizowa³y 17 
kwietnia od godz. 11.00 na Orliku przy SP 4 
(rywalizacja gminna) i 20 kwietnia na 
s t a d i o n i e  O S i R  o d  g o d z .  1 0 . 0 0  
(miastrzostwa powiatu). Gimnazjalistki 
rozegraj¹ zawody gminne tak¿e na Orliku 
przy SP 4 18 kwietnia od godz. 12.00, a 
mistrzostwa powiatu zaplanowano na 23 
kwietnia (godz. 10.00, stadion OSiR).

INNE IMPREZY
Ciekawie zapowiadaj¹ siê inne zawody 

rozgrywane na soleckiej hali. 10 kwietnia 
odbêdzie sie IV Wielkanocny Turniej 
Siatkówki Komendy Wojewódzkiej Policji 
(od 9.00); 13, tak¿e od 9.00, rywalizowaæ 
b ê d ¹  b a d m i n t o n i œ c i  w  t u r n i e j u  
organizowanym przez 3 Batalion £¹cznoœci 
NATO; a 14 i 15 kwietnia (od 9.00) odbêd¹ 
siê III Mistrzostwa Polski Zak³adów Pracy 
w siatkówce. Zachêcamy do kibicowania. 
Na tych, ale tak¿e na innych imprezach.

Sportowy kalejdoskop



Jestem siedmioletnim ch³opcem mieszkaj¹cym                     
w Solcu Kujawskim. Uczêszczam do pierwszej klasy 
szko³y podstawowej w Bydgoszczy. Los sprawi³, ¿e od 
urodzenia chorujê na mózgowe pora¿enie dzieciêce pod 
postaci¹ diparezy spastycznej, czyli niedow³adu 
spastycznego koñczyn dolnych. Jestem weso³ym, 
ciekawym œwiata ch³opcem. W marcu 2011 roku 
mia³em operowane nogi, podcinane i wyd³u¿ane 
œciêgna Achillesa. Po tej operacji i systematycznej 
rehabilitacji potrafiê ju¿ stan¹æ na ca³ych stopach          
i przejœæ kilka kroków bez pomocy osoby drugiej. ̄ eby 
operacja da³a wiêkszy efekt mus byæ ci¹g³a 
rehabilitacja. Niestety jest to zwi¹zane z du¿ymi 
kosztami. Rodzice staraj¹ siê abym jeŸdzi³ do ró¿nych 
oœrodków rehabilitacyjnych w ca³ym kraju, szpitali, 
równie¿ do tych prywatnych na przyk³ad. „Kliniki  
ZDRÓWKO„w Niemczu. Koszt dwutygodniowej 

rehabilitacji to oko³o 2000 z³otych. Abym móg³ kontynuowaæ tam leczenie liczê na wasz 
1% podatku przekazany na moje konto w fundacji. Moim marzeniem jest chodziæ 
samodzielnie, mam nadziejê ,¿e ma³ymi kroczkami osi¹gnê swój cel. Wiêc wraz z moimi 
rodzicami proszê ludzi dobrej woli, aby pomogli nam spe³niæ nasze najwiêksze marzenie.

Korespondencjê prosimy przesy³aæ na adres: S£AWOMIR ZALECH ul. Toruñska 64C 
m 12 86-050 Solec Kujawski tel. 886528109.

Aby przekazaæ 1 % podatku, wystarczy w rozliczeniu rocznym w rubryce ”WNIOSEK                     
O PRZEKAZANIE 1 % PODATKU NALE¯NEGO NA RZECZ ORGANIZACJI 
PO¯YTKU PUBLICZNEGO [OPP] wpisaæ: nazwê OPP: Fundacja Dzieciom „Zd¹¿yæ      
z Pomoc¹” (ul. £omiañska 5 , 01-685 Warszawa); KRS: 0000037904, a w polu „ Informacje 
uzupe³niaj¹ce”:1% podatku na rzecz Miko³aja Zalecha. Wp³aty mo¿na tak¿e dokonywaæ 
na konto: Fundacja Dzieciom ”Zd¹¿yæ z Pomoc¹”  bank BPH SA.oddzia³ w Warszawie nr. 
Konta;15 1060 0076 0000 3310 0018 2615 tytu³em: darowizna na leczenie i rehabilitacjê  
Miko³aja Zalecha.

Nazywam siê Kacper Zieliñski. Mam 
8 lat. Urodzi³em siê z przepuklin¹ 
oponowo - rdzeniow¹. Mam pora¿enie 
nó¿ek i niestety nie mogê jak inne dzieci 
biegaæ i graæ w pi³kê. Moim œrodkiem 
lokomocji jest wózek. 

Ostatnio mój stan zdrowia siê 
pogorszy³. Dosz³y problemy z nerkami, 
muszê po³ykaæ sporo lekarstw i jeŸdziæ 
czêsto do szpitala. A to wszystko wi¹¿e siê 
z kosztami, które przewy¿szaj¹ nasze 
mozliwosci finansowe.

Dlatego zwracamy siê z ogromna 
proœb¹ o przekazanie 1% podatku na rzecz 
naszego synka aby troszkê u³atwiæ mu 
¿ycie.

Nr konta: 
54 1240 3507 1111 0010 0486 4250

z dopiskiem 
„POMOC DLA KACPERKA”.

S w o j e  k o n t o  u ¿ y c z y ³ o  n a m  
Stowarzyszenie  Rozwoju Solca  
Kujawskiego, KRS 0000059449.

Dziêkujemy za ¿yczliwoœæ.
Kacper z rodzicami

KRS 0000059449

Podaruj
1 % podatku

Na stypendia
dla zdolnej
soleckiej

m³odzie¿y!

Szanowni Pañstwo,
Wiktor ma 9 lat i jego stan okreœla siê jako 

u p o œ l e d z e n i e  u m y s ³ o w e  s t o p n i a  
umiarkowanego.

Kochany, ma³y cz³owiek, który powoli 
zaczyna zauwa¿aæ swoj¹ innoœæ i zadawaæ 
pytania. Zale¿y nam by jego przysz³e ¿ycie 
przebiega³o jak najbardziej samodzielnie. By 
to osi¹gn¹æ niezbêdne s¹ bardzo du¿e nak³ady 
finansowe, którym staraliœmy siê podo³aæ 
kiedy Wiktor by³ m³odszy. Obecnie jednak 
koszty rehabilitacji przewy¿szaj¹ nasze 
mo¿liwoœci finansowe, mimo ¿e oboje 
pracujemy. Widzimy du¿e postêpy 
wynikaj¹ce z dodatkowych zajêæ, dlatego nie 
mo¿emy zrezygnowaæ z ich kontynuacji. 
Wiktor potrzebuje zajêæ wspomagaj¹cych 
ruchowo - np. integracja sensoryczna oraz 
treningów koncentracji uwagi i treningów 
uwagi s³uchowej.

W zesz³ym roku dziêki Pañstwa pomocy 
uda³o nam siê sfinansowaæ czêœæ zajêæ           
z integracji sensorycznej, a wiosn¹ 
planujemy zakup zestawu do æwiczeñ 

rehabilitacyjnych ruchowych i intelektualnych, tak by Wiktor móg³ æwiczyæ w domu.
Z góry bardzo serdecznie dziêkujemy tym z Pañstwa, którzy w tym roku podejm¹ 

decyzjê o pomocy dla Wiktora. To gest, którego nie da siê przeceniæ i ka¿de podziêkowanie 
jest po prostu zbyt ma³e. Najlepsz¹ nagrod¹ dla wszystkich bêdzie sta³y postêp w rozwoju 
Wiktorka i szansa na samodzielne, godne ¿ycie.

Wiktorek z rodzicami

PRZEKA¯ SWÓJ 1% DLA WIKTORKA.
Fundacja Dum Spiro, Spero: KRS0000204960 

Cel: Pomoc dla Wiktora Masternak
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